
PROTOKÓŁ Nr XI)2007 

 

 

z XI Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 6 listopada 2007 roku. 

 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej, rozpoczęła o godzinie 13
30

, a 

zakończyła się o godzinie 14
40

. 

Sesji przewodniczył pan Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14, co stanowi 95%. 

W sesji udział brał wójt gminy, 5 pracowników urzędu gminy, pani Maria Dankowska-

Jarmuszewska – kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej – zaproszony 

gość oraz 4 osoby zainteresowane obradami. 

Listy obecności w załączeniu do protokółu. 

 

Porządek obrad : 
1. Otwarcie obrad XI sesji Rady Gminy. 

- stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokółów z poprzednich sesji. 

3. Podjęcie uchwał. 

4. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zakończenie obrad XI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad. 1 

 

 

XI sesję Rady Gminy Zławieś Wielka otworzył, powitał zebranych pan Zbigniew 

Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy.  

Poinformował zebranych, że na sesję została zaproszona pani Maria Dankowska-

Jarmuszewska – kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że jest wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych uchwał. 

Odczytał porządek obrad. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nikt nie wniósł uwag. 

 

 

Ad. 2 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokóły z IX i X sesji Rady Gminy były do 

wglądu. 

Zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokółu z IX sesji. 

 

Nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał kto jest za przyjęciem protokółu z IX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
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Protokół z IX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś ma uwagi do protokółu z X sesji Rady Gminy. 

 

Nikt nie wniósł uwag. 

 

Zapytał kto jest za przyjęciem protokółu z X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Protokół z X sesji Rady Gminy Zławieś Wielka został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad. 3 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Rada Gminy podejmie następujące uchwały : 

1. w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Zdrowia w Złejwsi 

Wielkiej, 

2. w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Złejwsi Wielkiej, 

3. w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Zławieś Mała, 

4. w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 

 

Poprosił o komentarz do uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Gminnego 

Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 

 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Poinformowała, że zmiany zaproponowane przez kierownika GOZ w Złejwsi Wielkiej zostały 

uchwalone przez Radę  Społeczną ośrodka zdrowia, a Rada Gminy zmiany te zatwierdza. 

Polegają one na wprowadzeniu do statutu usług medycyny szkolnej. Odczytała jak będzie 

brzmiał § 5 i 8 statutu. 

 

Pytań nie było. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka 

Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 13 głosach za i 1 wstrzymującym się 

Uchwałę Nr XI)48)2007 

w sprawie zatwierdzenia zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Zdrowia w Złejwsi 

                 Wielkiej 

 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji 

Gminnego Ośrodka Zdrowia w Złejwsi Wielkiej. 
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Na salę obrad weszła radna Małgorzata Kutnik. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są pytania dotyczące odczytanego projektu 

uchwały. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XI)49)2007 

w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze likwidacji Gminnego Ośrodka Zdrowia  

                 w Złejwsi Wielkiej 
 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Zławieś Mała. 

 

Alina Maciejewska – podinspektor d)s przygotowania inwestycji 

Poinformowała, że istotą zmiany w planie jest załącznik do uchwały czyli  plan odnowy 

sołectwa, który został poszerzony o wstęp dotyczący opisu miejscowości Zławieś Mała oraz 

rozszerzono opis w zakresie przedstawienia realizowanego projektu o wyposażenie w sprzęt 

sportowo-artystyczny Gminnego Ośrodka Kultury. Zmieniono też nazwę na plan rozwoju 

miejscowości Zławieś Mała.  

Dodała, że zmiany wprowadzono na wezwanie Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu. 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania. 

 

Pytań nie było. 

 

Zapytał kto jest za podjęciem uchwały. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła jednogłośnie 

Uchwałę Nr XI)50)2007 

w sprawie  zatwierdzenia Planu Rozwoju Miejscowości Zławieś Mała 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

i zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

 

Alina Maciejewska – podinspektor d)s przygotowania inwestycji  

Poinformowała, że uchwała dotyczy zaciągnięcia pożyczki na budowę sieci kanalizacji 

sanitarnej z przykanalikami i pompowniami w miejscowości Przysiek i Rozgarty. 

Uchwałą tą uchyla się uchwałę nr VI)16)2007, ponieważ kwota zaciągnięcia pożyczki uległa 

zmianie, a zmiana wynikła z przeprowadzonego przetargu na to zadanie. 
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Krzysztof Rak – radny 

Poinformował, że przeglądał uchwałę podjętą wcześniej, było ujęte w niej też Czarne Błoto i 

Toporzysko. W uchwale przedstawionej miejscowości te nie są ujęte. 

 

Mirosław Kwiatkowski - kierownik Referatu Rolnictwa 

Poinformował, że został zmniejszony zakres zadania i weszły tylko miejscowości Przysiek i 

Rozgarty, wartość zadania jest wartością realną, po przeprowadzonym przetargu. 

 

Nikt więcej nie zadawał pytań. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia i 

zabezpieczenia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu. 

 

 

Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła przy 14 głosach za i 1 wstrzymującym się  

Uchwałę Nr XI)51)2007 

w sprawie zaciągnięcia i zabezpieczenia pożyczki z wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

                 Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu 

 

 

Ad. 4 

 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokółu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są pytania dotyczące przedstawionej informacji. 

 

Andrzej Pyzik – radny 

Zapytał, czy koszty poniesione na przepompownie będą ujęte w kosztach ścieków. 

Stwierdził, że na terenie Przysieka i Starego Torunia jest lepsza woda niż w Toruniu. 

 

Tadeusz Smarz wójt gminy 

Poinformował, że umawiał się w ten sposób, że wszystko co będzie działo się na terenie 

naszej gminy to będzie naszym problemem i naszymi kosztami. Z chwilą przekroczenia 

granicy miasta to będą koszty Torunia. Licznik na wodę i ścieki będzie na terenia Torunia. 

Gmina będzie płaciła za pobraną wodę i odprowadzone ścieki.  

Odwietr na wodę w Przysieku eksploatowany jest już od ponad 20 lat i od czasu do czasu są z 

nim kłopoty. W związku z tym zrobiono dwa nowe odwierty. Tak się składa, że stary odwiert 

spełnia wszystkie wymogi wody, a dwa dodatkowe odwierty mają wodę z bardzo dużą ilością 

żelaza. W przyszłości sieć wodociągowa zostanie podłączona do Torunia. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy podłączenie kolektora nastąpi w tym roku, czy w następnych latach. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że pierwsze rozmowy w tej sprawie odbywały się już w 2004 roku. W tym 

roku została przygotowana i zatwierdzona dokumentacja. Przetarg od będzie się 20 listopada. 
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W komisji przetargowej uczestniczył będzie z urzędu kierownik Referatu Rolnictwa pan 

Mirosław Kwiatkowski. Zadanie ma być realizowane w latach 2007)2008, ale myśli, że 

realizacja nastąpi w roku przyszłym. 

 

Nikt więcej nie zadawał pytań. 

 

 

Ad. 5 

 

 

Zbigniew Drewnowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poinformował, że kilku radnych wraz z zawiadomieniem o sesji otrzymało pisma dotyczące 

poprawy oświadczeń majątkowych. Druki oświadczeń można odebrać u inspektora Rady. 

Odczytał pismo przyniesione przez radnego Pyzika podpisane „rodzice” w sprawie 

przystanku szkolnego przy ulicy Młodzieżowej. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Prosi o dogłębne wyjaśnienie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki, bo w pierwotnej 

uchwale było 855 tysięcy i tak chyba było w budżecie. Planowana też była inwestycja w 

Toporzysku i Czarnym Błocie. Skoro w wyniku przetargu wyszła różnica 200 tysięcy, to co z 

tą kwotą, na co będzie przeznaczona i dlaczego nie ma Toporzyska i Czarnego Błota , czy te 

inwestycje będą realizowane w przyszłym roku, czy nie dojdzie do ich realizacji. 

Przypomniała, że składała wniosek w sprawie postawienia wiaty przystankowej w Pędzewie, 

mieszkańcy Pędzewa też wnioskowali, żeby autobus szkolny dojeżdżał do PGR-u , ale godzą 

się oni już tylko na wiatę, na tzw. pętli koło p. Kamrowskiego. 

Zbliża się zima i radni powinni to traktować jako priorytet. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Przypomniał, że na kanalizację planowano zaciągnięcie kredytu, bo pieniędzy na to gmina nie 

miała i nie będzie miała. Kredyt można zaciągnąć ale tylko w takiej wysokości jaka wyszła z 

przeprowadzonego przetargu i to wojewódzki fundusz zmusił nas do podjęcia takiej uchwały. 

Zadanie w Toporzysku i Czarnym Błocie będzie ujęte do realizacji w roku przyszłym. 

Nie widzi zasadności stawiania wiat na przystankach szkolnych, bo jest ich kilkadziesiąt na 

terenie gminy, a autobus szkolny jeździ bardzo punktualnie. Dodał, że odległości 

przystanków od siebie są bardzo małe. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy przetargi , które odbywają się w gminie ogłaszane są w internecie. 

 

Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że jest taki obowiązek i są ogłaszane. 

 

Rafał Żelazek – radny 

Poinformował, że mieszkańcy Złejwsi Małej proszą o ustawienie znaków ograniczających 

prędkość i zamontowanie znaków zwalniających na ulicy Topolowej.  

Zapytał, czy nastąpi przedłużenie chodnika od przedszkola do GOK-u i kiedy będzie 

możliwość utwardzenia drogi od ul. Topolowej w kierunku p. Babiarza.  

Poprosił o oczyszczenie drogi gminnej od ul. Topolowej do ul. Leśnej w Złejwsi Małej, 

ponieważ jest bardzo zarośnięta.  
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Tadeusz Smarz – wójt gminy 

Poinformował, że nie ustosunkuje się dzisiaj do wniosków z zebrania w Złejwsi Małej. Musi 

się z nimi zapoznać i postara się przyjąć do realizacji te, które będzie można zrealizować. 

 

Krystyna Rębacz - radna 

Przypomniała, że Rada podjęła uchwałę intencyjną o likwidacji Gminnego Ośrodka Zdrowia 

w Złejwsi Wielkiej, a 8 listopada mija termin składania wniosków na specjalizację i usługi do 

Narodowego Funduszu Zdrowia. 

Chciałaby wiedzieć z czego mieszkańcy gminy będą mogli korzystać. 

 

Maria Dankowska-Jarmuszewska – kierownik GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że wytyczne dotyczące składania wniosków ukazały się dopiero kilka dni 

temu i niezależnie od likwidacji  - przekształcenia ośrodka składa wnioski zgodnie z 

zapotrzebowaniem. Wnioski dotyczą stomatologii, ginekologii i ortopedii. Do chwili obecnej 

ortopedii nie było. W przygotowaniu jest wniosek na podstawową opiekę. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Zapytała, czy zostały złożone wnioski na profilaktykę. 

 

Maria Dankowska-Jarmuszewska – kierownik GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że na programy z profilaktyki nie ma umów. Powstają one w ciągu roku i 

profilaktyka jest realizowana w ramach podstawowej opieki zdrowotnej, ginekologii i 

stomatologii. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Przekazała, że w Narodowym Funduszu Zdrowia poinformowano ją, że można złożyć 

wnioski na programy profilaktyczne np. raka piersi itp. 

 

Maria Dankowska-Jarmuszewska – kierownik GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że profilaktyka raka szyjki macicy realizowana jest w poradni od lat bez 

dodatkowego programu. Programy realizowane są tam gdzie nie ma poradni ginekologicznej. 

Są organizowane programy wyjazdowe przez KGW, urząd gminy, są to okazjonalne wyjazdy. 

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Poinformowała, że wyjazdy na badania organizowane są przez kobiety z KGW i urząd gminy 

i tych wyjazdów nie może sobie przypisywać ośrodek zdrowia, urząd gminy daje też autobus 

nieodpłatnie na takie wyjazdy. 

 

Maria Dankowska-Jarmuszewska – kierownik GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że profilaktyka jest powszechnie dostępna w ośrodku, jest ogólnopolska 

profilaktyka i wszyscy mieszkańcy dostają zaproszenia. Ogólnonarodowy program jest też 

realizowany. 

 

Zenon Podgórski – radny 

Zapytał, czy pielęgniarki szkolnej i środowiskowej płace się różnią. 

 

Maria Dankowska-Jarmuszewska – kierownik GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że pielęgniarki te mają inne zakresy czynności. 

 

Alicja Szymkowiak – główny księgowy GOZ w Złejwsi Wielkiej 
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Poinformowała, że stawki dla pielęgniarek ustala NFZ i to zależy od ilości np. dzieci. 

 

Zenon Podgórski - radny 

Zapytał radnego powiatowego pana Grzegorza Karpińskiego , czy coś powiat będzie robił dla 

naszej gminy i czy gmina dostanie jakieś pieniądze. 

 

Grzegorz Karpiński – radny powiatowy 

Poinformował, że w tej chwili tworzony jest budżet powiatowy na rok przyszły. Radni 

powiatowi wspólnie będą występowali o środki finansowe do Urzędu Marszałkowskiego, ale 

środki te będą przeznaczone na zadania strategiczne województwa. Pan wójt rozmawiał z 

marszałkiem w sprawie dofinansowania budowy sieci kanalizacyjnej i sali gimnastycznej , ale 

chyba środków na ten cel nie będzie. Powiat tworzy programy na zadania w celu pozyskania 

środków finansowych. 

 

Alicja Szmkowiak – główny księgowy GOZ w Złejwsi Wielkiej 

Poinformowała, że do ogólnopolskich badań profilaktycznych przystępują tylko ośrodki 

wyposażone w odpowiedni sprzęt, aparaturę i urządzenia medyczne i to z takimi ośrodkami 

fundusz podpisuje umowy. Ośrodki zgłaszają oferty do funduszu. 

 

Krystyna Rębacz – radna 

Uważa, że nie można zamknąć drogi komuś  kto kiedyś przejmie ośrodki. Profilaktyka musi 

być, a jak nie złoży się wniosku na nią w listopadzie to przepadnie. 

 

Alicja Szymkowiak – główny księgowy 

Poinformowała, że dokładnie określono na co mają ośrodki składać zapotrzebowanie i badań 

profilaktycznych w tym nie ma. 

 

Tadeusz Smarz - wójt gminy 

Stwierdził, że temat jest trudny. Gmina otrzymała ofertę ZOZ z Poznania, w której proponują 

badania profilaktyczne – mammografia 70 złotych od osoby, jaskra 40 złotych od osoby. 

Informują, że dysponują odpowiednim sprzętem i to gmina ma ponieść koszty badań. 

Skontaktował się w tej sprawie z przyszłym kontrahentem „MEDIC”-em . Uzyskał 

informację, żeby nie podpisywać żadnej umowy, bo kobiety z naszej gminy mogą się 

przebadać u nich nie ponosząc żadnych kosztów. 

Każdy wie, że w chwili obecnej nikt nie ma żadnych problemów z przebadaniem się za 

odpowiednią opłatą. 

 

Alicja Szymkowiak – główny księgowy 

Poinformowała, że w ośrodku zdrowia każdy lekarz pierwszego kontaktu jeżeli uzna to za 

stosowne zawsze skieruje pacjenta na badania specjalistyczne i te badania są bezpłatne. 

 

 

Ponieważ nikt więcej nie zabierał głosu przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady XI 

sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

 

                                                                                                        Zbigniew Drewnowski 

Protokółowała: 

Mirosława Mycak  
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